
PROTOKÓŁ Nr 1/2017 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej 

w dniu 21.03.2017 r. 

Obecni – członkowie komisji według załączonej listy obecności. Nieobecni Radni:  

Stanisław Biela oraz Krzysztof Ścierski. 

Porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się z Programem Ograniczenia Niskiej Emisji. 

2. Objazd dróg gminnych. 

Ad. 1 

Posiedzenie otworzył przewodniczący Komisji Piotr Wróbel ,który przywitał zebranych 

Radnych oraz zaproszonych gości w osobach: 

- Pana mgr inż. Wojciecha Borucińskiego - Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej  

i Gospodarki Komunalnej oraz  

- Pana mgr inż. Jacka Kutniowskiego – Inspektora ds. inwestycji i obiektów komunalnych.  

 

Następnie przekazał głos Panu Jackowi Kutniowskiemu, który przystąpił do omówienia 

Programu Ograniczenia Niskiej Emisji. Pan Jacek Kutnowski Poinformował o tym, że wieści 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej są dobre lub można 

powiedzieć nawet bardzo dobre. Poinformował zebranych Radnych o tym, że programy 

trwają jednak większość programów, które by nas interesowały w kontekście Programu 

Ograniczenia Niskiej Emisji są programami, które można składać w trybie ciągłym tzw. 

naboru są też możliwości w trybie konkursowym, ale dotyczą one obiektów komunalnych. 

Jeśli chodzi o środki przeznaczone na ten cel jest ich wystarczająco. Pozyskanie środków 

może odbywać się poprzez dwie ścieżki: 

- pierwsza kiedy beneficjentem jest Gmina czyli jednostka Samorządu terytorialnego 

- drugą ścieżką jest realizowany przez Wojewódzki Fundusz program, gdzie beneficjentami 

mogą być indywidualni odbiorcy. 

Najprawdopodobniej na koniec kwietnia będzie już uchwalony regulamin i zamieszczony na 

stronie internetowej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i tam będzie się można z 

nim szczegółowo zapoznać. Regulamin pilotażowy z zeszłego roku był skonstruowany na 

zasadzie takiej, że zwrot wynosił maksymalnie 25% kosztów kwalifikowanych przy czym 

np.: dla kotła węglowego na węglowy oznaczało to maksymalną dopłatę 4000 tysięcy złotych. 

Ciekawostką jest to, że było również dofinansowanie do pomp ciepła i nawet była możliwość 

założenia w/w pompy w nowym budynku. Przy Pompie ciepła w układzie powietrze-
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powietrze dopłata wynosiła 8500 tysiąca złotych. Pompa gruntowa z wymiennikiem 

poziomym lub pionowym ok. 20 000 tysięcy złotych. Natomiast z tego co jest wiadome na 

dzień dzisiejszy Przedstawiciele Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska postanowili 

ograniczyć to i raczej będą dofinansowywali tylko wymianę kotłów z węglowych na węglowe 

lub na gazowe i olejowe. Podstawowym warunkiem wymiany jest wymiana wyłącznie na 

kotły 5 klasy jeśli chodzi o węglowe natomiast jedno rozszerzenie jest przy kotłach na 

biopaliwo. Czyli kotły na biopaliwo mogą być klasy 4 lub 5 innych w zasadzie nie 

dopuszczają. Drugą sprawą o której poinformował zebranych Pan Jacek Kutniowski było to, 

że nie niema dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na kolektory 

słoneczne w żadnym przypadku jeżeli kocioł do którego miałby być ten kolektor podłączony 

byłby kotłem węglowym starszym niż 10lat. Jeżeli chodzi o program to odbywa się tryb 

naboru ciągłego do wyczerpania środków. Maksymalnie można otrzymać 80% wartości 

inwestycji lecz (nowość w tym roku) na samą wymianę kotła 2 tysiące złotych dotacji 

bezzwrotnej do każdego kotła. Warunek to maksymalnie 80% wartości kosztów 

kwalifikowanych, które pozostają co wiąże się z tym że pozostała część dofinansowania musi 

się mieścić w granicach ok. 70% w zależności od kosztorysu. Pan Wojciech Boruciński 

poinformował o tym że na chwilę obecną program Niskiej Emisji nie jest uruchomiony w 

Gminie. Następnie Pan Jacek Kutniowski powiedział, że  wszystkie wymagane dokumenty 

nie uległy zmianie i są nadal takie jakie obowiązywały w  Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska. Natomiast jest kwestia tego rodzaju, że albo trzeba z nimi w konsultacji stworzyć 

program Program Ograniczenia Niskiej Emisji albo posiadać plan gospodarki niskoemisyjnej. 

Jeżeli Gmina będzie posiadała plan gospodarki niskoemisyjnej nie potrzebuje Programu 

Ograniczenia Niskiej Emisji. Gmina Bojszowy ma w planie w tym roku przygotowanie w/w 

programu. W Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska preferują te rozwiązania, że 

programem ma być objęta cała Gmina. Warto też wspomnieć o tym, że jeżeli jest 

przygotowany plan wymagany przepisami prawa czyli gospodarka energią cieplną i energią 

elektryczną dla Gminy to jest to dodatkowym plusem. Radny Janusz Gwóźdź zapytał o 

możliwość skorzystania z programu w roku bieżącym. Odpowiedź ze strony zaproszonych 

gości brzmiała, że w tym roku w budżecie na Program Ograniczenia Niskiej Emisji nie ma 

środków na uruchomienie w/w programu. Pan Jacek Kutniowski poinformował zebranych 

Radnych, że muszą być zabezpieczone środki w budżecie na wykonanie w/w programu np: 

jeżeli byśmy chcieli pozyskać środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska a 

dofinansowanie wynosiłoby 15 000 tysięcy złotych to w budżecie Gminy musiały by być 

zabezpieczone środki w wysokości 150 000 tysięcy złotych. Później dopiero dostaniemy do 
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80% poniesionych kosztów kwalifikowanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. Natomiast pozostałe 20%  płaci Mieszkaniec. Więc na chwilę obecną 

uruchomienie programu jest nie realne. Na tym temat został wyczerpany. Następnie 

Przewodniczący Komisji Piotr Wróbel przeszedł do omawiania 2pkt posiedzenia. Zapytał 

zebranych Radnych o to czy chcą zrobić objazd dróg gminnych czy zapoznali się już z ich 

stanem we własnym zakresie. Przewodniczący poinformował o tym, że najgorszą drogą w 

Gminie jest droga Słoneczna w Bojszowach. Powodem nie wykonania w/w drogi był brak 

porozumienia Mieszkańców. Następnie zwrócił uwagę na brak oznakowania na ulicy Bratków 

w Jedlinie. Radny Roman Horst powiedział że w przyszłym roku będzie wnioskował o 

remont ulicy Świętojańskiej. Radny Krzysztof Komandera zwrócił uwagę na zły stan 

nawierzchni ulicy Krętej i Społecznej. Natomiast Radny Kazimierz Lysko poinformował 

wszystkich o złym stanie ulicy Gwardzistów. Wszyscy Radni zdecydowali, że ze względu 

braku środków na przebudowy w 2017 roku w/w ulic nie widzą potrzeby na wykonywanie 

objazdu dróg gminnych ponieważ remonty cząstkowe są na bieżąco głoszone i usuwane. W 

sprawach bieżących złożono następujące wnioski: 

1) Radny Januz Gwóźdź złożył wniosek o treści: „komisja występuje z inicjatywą 

uchwałodawczą w sprawie zmiany uchwały numer XII/68/2011 Rady Gminy 

Bojszowy z dnia 28.12.2011r. w sprawie ustalenia wysokości diet i zasad zwrotu 

kosztów podróży radnych oraz upoważnienia do wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

Komisja wnosi aby projekt tej uchwały był procedowany na najbliższej sesji Rady 

Gminy. Projekt uchwały w załączniku do wniosku. 

Przewodniczący Piotr Wróbel poddał w/w wniosek pod głosowanie: 

Za głosowało 2 Radnych (Janusz Gwóźdź, Krzysztof Komandera) 

Przeciw 0 głosów 

Wstrzymało się 5 Radnych (Roman Horst, Henryk Kostyra, Kazimierz Lysko, Andrzej 

Rokowski, Piotr Wróbel). 

Wniosek został przyjęty niejedno głośnie przy 2 głosach za i 5 wstrzymujących się. W 

głosowaniu nie uczestniczyli nieobecni: Stanisław Biela, Krzysztof Ścierski. 

2) Radny Roman Horst złożył wniosek o treści: „Zwrócić się do Powiatowego Zarządu 

Dróg w Bieruniu o przeprowadzenie wiosennego przeglądu dróg powiatowych i 

usunięcia usterek w nawierzchni”. 

3) Radny Krzysztof Komandera złożył następujące wnioski: 

-„Wniosek o wycięcie odrostów drzew na skrajni ulicy Krętej”. 

- „Wniosek o montaż latarni na ulicy Krętej w okolicy posesji numer 8,8a,8b,8c”. 



- „Wniosek o wyrównanie tłuczniem i utwardzenie ulicy Skośnej w Świerczyńcu”. 

Wnioski Radnych Romana Horst i Krzysztofa Komandera zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 Protokołował:      Przewodniczący Komisji  

        Gospodarki Komunalnej 

 Krzysztof Komandera                Piotr Wróbel 

 

 

 


